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Τι πρέπει να γνωρίζετε
για τις απεντομώσεις
και μυοκτονίες στους

επαγγελματικούς
χώρους
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Ε.Ε.Α: Χαιρετίζουμε τα
μέτρα αλλά απαιτούνται

περαιτέρω
διευκρινίσεις και κυρίως

άμεση εφαρμογή

ΓΙΑΤΙ ΝΑ ΚΑΤΟΧΥΡΩΣΩ 
ΤΟ ΕΜΠΟΡΙΚΟ ΜΟΥ

ΣΗΜΑ

Το μεγαλύτερο έργο 
αποκατάστασης 
πυρόπληκτων

περιοχών 
στον νομό Αττικής

Στη σελίδα 2

Μετά την ανάληψη των καθηκόντων του, το
νέο Διοικητικό Συμβούλιο ζήτησε άμεσα, μια
σειρά συναντήσεων με στελέχη των συνερ-
γαζόμενων εταιρειών, αφού υπέβαλλε  τα
σχετικά αιτήματα. 
Υπήρξε γρήγορα  μια σειρά καταφατικών απαντήσεων
από τις εταιρείες, με αποτέλεσμα κάποιες συσκέψεις
να έχουν ήδη πραγματοποιηθεί και κάποιες θα υλο-
ποιηθούν στο αμέσως προσεχές διάστημα.                             
Έχουν μέχρι στιγμής συζητηθεί τρέχοντα θέματα της
αγοράς στις συναντήσεις που έγιναν για τα οποία θα
ενημερωθούν, οι συνάδελφοι. Στα πλαίσια αυτών των
συναντήσεων συζητήθηκε η ταχύτερη ενημέρωση των
συναδέλφων για τις νέες προσφορές των εταιρειών
όπου η πληροφόρηση πρέπει να είναι άμεση από την
εταιρεία προς τον χονδρέμπορο.
Το Διοικητικό Συμβούλιο αποφάσισε την δημιουργία
νέας σύγχρονης ιστοσελίδας (portal), όπου θα εγγρά-
φονται τα μέλη μας και θα αποστέλλεται ό,τι νέο υπάρ-

χει (προσφορές,νέα κλπ) στα e-
mail τους. 
Επίσης θα υπάρχει δυνατότητα να
υποβάλλονται ερωτήματα που θα
απαντώνται από εντεταλμένο όρ-
γανο της ΕΔΕΟΠ
Στις προθέσεις του νέου Δ. Σ.
είναι και η δημιουργία βιβλιοθή-
κης με τους τρέχοντες τιμοκατάλο-
γους όλων των εταιρειών όπου οι
ενδιαφερόμενοι θα λαμβάνουν
γνώση αφού εγγραφούν και λά-
βουν τους σχετικούς κωδικούς.
Η ΕΔΕΟΠ ΑΘΗΝΩΝ  επιθυμεί
αυτό το site που θα ενημερώνεται
καθημερινά να γίνει ένα σύγ-
χρονο εργαλείο της αγοράς για
όλους τους συναδέλφους και θα
επιδιώξει την γρήγορη υλοποίηση
του.

ΜΕ ΑΥΤΟΜΑΤΙΣΜΟΥΣ ΠΟΥ ΠΡΟΩΘΕΙ ΤΟ ΝΕΟ Δ.Σ

Λεπτομέρειες στη σελ 16

Οδηγίες για το τι προσέχουμε
πριν νοικιάσουμε ένα χώρο που 

προορίζεται για κατάστημα 
υγειονομικού ενδιαφέροντος

ENOIKAZETAI

Στη σελίδα 8

ΠΩΣ ΓΙΝΕΤΑΙ Η

ΝΟΘΕΙΑ ΣΤΑ ΠΟΤΑ



Η Ελληνική Ζυθοποιία Αταλάντης, πι-

στή στη δέσμευσή της να διαθέτει μπίρα

εξαιρετικής ποιότητας, ξεχωρίζει για μία

ακόμα φορά με την ανάδειξη της PILS

Hellas φιάλη 200 ml ως «Προϊόν της Χρο-

νιάς 2022», στο πλαίσιο τουκορυφαίου

θεσμού της Direction Βusiness Network.

Στην τελετή απονομής που πραγματο-

ποιήθηκε την Δευτέρα 11 Απριλίου στο

Μέγαρο Μουσικής Αθηνών, η PILS Hellas

διακρίθηκε στην κατηγορία ΜΠΙΡΑ Easy

Open, μετά τη διεξαγωγήμεγάλης έρευ-

νας καταναλωτών που υλοποιήθηκε στο

πλαίσιο της διοργάνωσης σε συνεργασία

με την αξιόπιστη εταιρεία ερευνών IRI,

επιβεβαιώνοντας την διαρκή επένδυση

της εταιρείας στην καινοτομία.

Η PILS Hellas αποτελεί

ένα διαχρονικό brand στο

οποίο η απόλαυση συναν-

τά τηνάνεση και το …ΔΙ-

ΚΑΙΩΜΑ ΣΤΗΝ ΜΠΙΡΑ, που

θέλει το μπουκάλι της μπί-

ρας να ανοίγει εύκολα,

όπου κι αν βρίσκεται κα-

νείς, ενώ χαρίζει την από-

λυτη εμπειρία απόλαυσης,

όχι μόνο για το καινοτόμο,

easy open καπάκι της, αλ-

λά και για το  σύνολο των

χαρακτηριστικών της. Λό-

γω του μεγέθους της πα-

γώνει γρήγορα και δεν

προλαβαίνει να ζεσταθεί

βγαίνοντας από το ψυγείο. Έχει μόνο 86

θερμίδες ανά μερίδα, ενώ αποτελεί την

ιδανική ποσότητα   μπίρας για κατανάλω-

ση.

Σημειώνεται ότι το βραβείο «Προϊόν της

Χρονιάς» (Voted Product of the Year) εί-

ναι ο μεγαλύτερος και σημαντικότερος

θεσμός βράβευσης διεθνώς σχετικά με

την καινοτομία καταναλωτικών προϊόν-

των και υπηρεσιών.

Ιδρύθηκε στη Γαλλία το 1987 και πλέ-

ον διοργανώνεται σε πάνω από 40 χώ-

ρες ανάτον κόσμο, ενώ διεξάγεται στην

Ελλάδα και την Κύπρο από το 2018 από

την Direction Βusiness Network. Προτε-

ραιότητα του θεσμού είναι η επιβράβευ-

ση των βιομηχανιών, των προμηθευτών

προϊόντων και υπηρεσιών για την προ-

σπάθειά τουςνα παράγουν ή να δημι-

ουργούν καινοτόμα καταναλωτικά προ-

ϊόντα.

Στο πλαίσιο των δράσεων που πραγματοποιεί

για την υποστήριξη και ενίσχυση των νέων παρα-

γωγών, η Αθηναϊκή Ζυθοποιία προσφέρει μια

πλήρη υποτροφία στο Ι.ΙΕΚ της Αμερικανικής Γε-

ωργικής Σχολής, με έναρξη φοίτησης το ακαδη-

μαϊκό έτος 2020-2021.

Η ΑΜΣΤΕΛ συνεχίζει να μας εκπλήσσει και να

παραμένει πιστή στην καινοτομία, δημιουρ-

γώντας ό,τι πιο δροσιστικό έχουμε δοκιμάσει

μέχρι σήμερα. Η ΑΜΣΤΕΛ FREE LEMON 0.0%  εί-

ναι  γεγονός και αποτελεί τη σίγουρη επιλογή

για όλους εμάς που θέλουμε να απολαμβά-

νουμε την μοναδική μπύρα ΑΜΣΤΕΛ FREE με

0,0% αλκοόλ, αναμεμιγμένη με χυμό ελληνι-

κών λεμονιών!

Αντιδιαβρωτικά και αντιπλημμυρικά έργα σε
έκταση  7.715 στρεμμάτων στην περιοχή Βα-
ρυμπόμπης - Τατοΐου, παραδόθηκαν σήμερα
κατά τη διάρκεια επιτόπιας επίσκεψης του
Υπουργού Περιβάλλοντος & Ενέργειας, κ. Κώστα
Σκρέκα, του Υφυπουργού Περιβάλλοντος &
Ενέργειας, κ. Γιώργου Αμυρά και του Γενικού
Γραμματέα Δασών, κ. Κωνσταντίνου Αραβώση,
μαζί με τη Γενική Διευθύντρια της Coca-Cola
Τρία Έψιλον, κα Μαρία Αναργύρου – Νίκολιτς.

Το έργο αποκατάστασης, δωρεάς ύψους 1,8 εκατ.

ευρώ που ως Ανάδοχος είχε αναλάβει η Coca-Cola

στην Ελλάδα (Coca-Cola Τρία Έψιλον & Coca-Cola

Hellas), είναι το μεγαλύτερης έκτασης έργο που

υλοποιήθηκε στον νομό Αττικής. Παρέχει την αντι-

διαβρωτική και αντιπλημμυρική θωράκιση που έχει

ανάγκη η περιοχή, επιτρέποντας τη φυσική ανα-

γέννηση του δάσους. 

H πρωτοβουλία αυτή συνδέεται με την ευρύτερη

στρατηγική της εταιρείας για την αντιμετώπιση της

κλιματικής κρίσης. 

Με δέσμευση για μηδενικές εκπομπές διοξειδίου

του άνθρακα μέχρι το 2040, η εταιρεία έχει ήδη

προχωρήσει στην κατάργηση του πλαστικού στις

δευτερογενείς συσκευασίες, μέσα από τις νέες πο-

λυσυσκευασίες αλουμινίου από 100% ανακυκλώσιμο

χαρτόνι, τη χρήση  rPET,  αλλά και τη μετάβαση σε

100% ανανεώσιμες πηγές ενέργειας και ενέργειας

χαμηλών εκπομπών άνθρακα. 
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TO Δ.Σ. ΤΗΣ 

ΕΔΕΟΠ ΑΘΗΝΩΝ

ΒΥΤΙΝΙΩΤΗΣ  ΙΩΑΝΝΗΣ            210-9702018     ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΑΝΩΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΔΑΜΙΑΝΟΣ       210-8043465     ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΔΑΝΙΗΛ  ΣΠΥΡΟΣ                       210-4934757     ΓΕΝ ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

ZAMΠΟΥΡΑΣ ΧΑΡΗΣ                  210-2465788     ΤΑΜΙΑΣ

ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ    210-5779896     ΜΕΛΟΣ

ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ ΜΙΧΑΗΛ             210-8818953     ΜΕΛΟΣ

ΝΤΑΜΠΑΡΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ        210-2772005     ΜΕΛΟΣ

Eφημερίδα

EΔEOΠ
Mηνιαίο

δημοσιογραφικό

όργανο της

ENΩΣHΣ ΔIAKINHTΩN 

EMΠOPΩN

OINΩN-ΠOTΩN AΘHNΩN

Iδιοκτήτης

EΔEOΠ AΘHNΩN

Oδός Z. Παπαντωνίου

54-58, 11145 Aθήνα

Tηλ. 210-8318221, 

210-8312351

www.edeopath.gr

e-mail: edeopath@gmail.gr

ΚΩΔΙΚOΣ: 1505

Εκδότης

ΒΥΤΙΝΙΩΤΗΣ  

ΙΩΑΝΝΗΣ            

210-9702018     

Επιμέλεια Έκδοσης - 

Εκτύπωση

ΕΚΔΟΣΕΙΣ ΔΕΣΜΟΣ

Ε. Γιάνναρη 5, 11853

210-3468268

ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ

Το μεγαλύτερο έργο 
αποκατάστασης 

πυρόπληκτων περιοχών 
στον νομό Αττικής

Η Αθηναϊκή Ζυθοποιϊα 
εξακολουθεί να στηρίζει 

την ανάπτυξη 
μιας νέας γενιάς αγροτών

Το έργο αποκατάστασης, δωρεάς ύψους 1,8 εκατ.
ευρώ που ως Ανάδοχος είχε αναλάβει η Coca-Cola 

Δέσμευση για  μακροπρόθεσμη 
παρακολούθηση της περιοχής

Χυμός από ελληνικά 
λεμόνια 

και ΑΜΣΤΕΛ FREE 0,0% alcohol!

Ελληνική Ζυθοποιία Αταλάντης: Βραβείο «Προϊόν της Χρονιάς 2022» στην
κατηγορία ΜΠΙΡΑ EASY OPEN για την PILS HELLAS φιάλη 200ml

Νίκος Μιχαλόπουλος -Marketing Director Ελληνική Ζυθο-
ποιία Αταλάντης, Τζώρτζης Κανακάρης - CEO Ελληνική
Ζυθοποιία Αταλάντης, Δημήτρης Στεφανάκης - Brand
Manager Ελληνική Ζυθοποιία Αταλάντης
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Η εταιρεία δημοσιεύει τον δεύτερο απολογισμό
βιώσιμης ανάπτυξης, στο πλαίσιο της στρατηγι-
κής «Μαζί προς το ΜΗΔΕΝ», με βασικούς στόχους
τον εκμηδενισμό των εκπομπών διοξειδίου του
άνθρακα, της σπατάλης νερού, της κατάχρησης
αλκοόλ και των ατυχημάτων στην εργασία.
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, η Ολυμπιακή Ζυ-

θοποιία, δημοσιεύει με υπερηφάνεια τον απολογι-

σμό βιώσιμης ανάπτυξης για το 2021, με εμφανείς

τους στόχους, τις πολιτικές και τις ενέργειες της

εταιρείας που οδήγησαν στην αξιοσημείωτη πρόοδο

του πλάνου βιώσιμης ανάπτυξής της. Μία πρόοδος

που αποκτά ακόμη μεγαλύτερη σημασία, συνυπολο-

γίζοντας πως επετεύχθη υπό ιδιαίτερα αντίξοες συν-

θήκες, κατά τη δεύτερη χρονιά της πανδημικής κρί-

σης.

Η στρατηγική «Μαζί προς το ΜΗΔΕΝ» (Together To-

wards ZERO) κινείται στην κατεύθυνση της επίτευ-

ξης των στόχων, όπως αυτοί έχουν τεθεί από τον

όμιλο Carlsberg, με μεσοπρόθεσμο χρονικό ορίζον-

τα το 2022 και μακροπρόθεσμο το έτος 2030. Στο

πλαίσιο αυτό, η Ολυμπιακή Ζυθοποιία έχει σχεδιάσει

και υλοποιεί μια σειρά δράσεων και πρακτικών για

την καλύτερη δυνατή συμβολή της στην αντιμετώ-

πιση της κλιματικής αλλαγής, στη διαφύλαξη των

υδάτινων πόρων, στην προώθηση της υπεύθυνης

κατανάλωσης και στην εδραίωση μιας κουλτούρας

ασφαλούς εργασιακού περιβάλλοντος. Πρόκειται για

ένα συνεκτικό πλάνο ενεργειών, κατά την υλοποί-

ηση του οποίου η εταιρεία έχει ως σταθερούς συνο-

δοιπόρους τους ανθρώπους της, τους προμηθευτές

και συνεργάτες της, φορείς και οργανισμούς, καθώς

και τους ίδιους τους καταναλωτές.

Ο απολογισμός βιώσιμης ανάπτυξης της Ολυμπιακής

Ζυθοποιίας εστιάζει σε ενέργειες και αποτελέσματα,

βάσει των τεσσάρων βασικών αξόνων δράσης της:

Μηδενικό αποτύπωμα άνθρακα: Επενδύοντας

στον αδιάλειπτο εκσυγχρονισμό του εξοπλισμού στο

σύνολο των εγκαταστάσεών της, στο διάστημα

2015-2021 η εταιρεία πέτυχε μείωση 52% στις εκ-

πομπές διοξειδίου του άνθρακα (CO2), 35% στην κα-

τανάλωση ηλεκτρικής ενέργειας και 52% στην κατα-

νάλωση θερμικής ενέργειας. 

Μηδενική σπατάλη νερού: Βελτιστοποιώντας διαρ-

κώς τις διαδικασίες σε κάθε στάδιο της παραγωγής,

η εταιρεία επαναχρησιμοποιεί και ανακυκλώνει το

νερό, έχοντας επιτύχει μείωση 48% στη χρήση του

Μηδενική κατάχρηση αλκοόλ: Προωθώντας ενερ-

γά την υπεύθυνη κατανάλωση σε κάθε επικοινωνια-

κό στάδιο, η εταιρεία υλοποιεί διευρυμένη σειρά

δράσεων ενημέρωσης και ευαισθητοποίησης του

κοινού, προωθώντας εντατικά την κατηγορία της

Μπύρας Χωρίς Αλκοόλ στην ελληνική αγορά.

Μηδενισμός των ατυχημάτων στην εργασία:
Εφαρμόζοντας ένα ολιστικό πρόγραμμα ασφάλειας

και προστασίας σε όλες τις εγκαταστάσεις της πα-

νελλαδικά, σε συνδυασμό με την ενεργή συμμετοχή

των ανθρώπων της, η Ολυμπιακή Ζυθοποιία σημεί-

ωσε μείωση 42% του δείκτη ρυθμού των ατυχημά-

των στον χώρο εργασίας

Πιστή στην βιωσιμότητα η Ολυμπιακή 

Ζυθοποιία, ο απολογισμός του 2021
Θέτει ως βασικούς της στόχους τον εκμηδενισμό των εκπομπών CO2, της κατασπαταλησης

υδάτινων πόρων, της κατάχρησης αλκοόλ και τέλος των εργατικών ατυχημάτων. 

Συζητήθηκαν νωρίς το πρωί της Τετάρτης, στο Πρωτοδικείο

Βέροιας, οι αιτήσεις εξυγίανσης των δύο εταιρειών της

Μπουτάρης, οι οποίες υπό την προϋπόθεση να λάβουν

το «πράσινο φως» από το Πρωτοδικείο, θα περάσουν

στον έλεγχο της Premia. Η έκδοση των αποφάσεων ανα-

μένεται τους επόμενους μήνες.

Υπέρ των σχεδίων εξυγίανσης με πρόσθετες παρεμβάσεις

κατά τη διάρκεια της συζήτησης στο Πρωτοδικείο άσκησαν

90 εργαζόμενοι, προμηθευτές, συνεταιρισμοί και το

σύνολο των εταιρειών διαχείρισης δανείων των τραπεζών

Eurobank, Alpha, Εθνική και Πειραιώς, ενώ κύριες παρεμ-

βάσεις έκαναν μόνο το ΙΚΑ και το Ελληνικό Δημόσιο.

Με βάση τους όρους της Συμφωνίας Εξυγίανσης, θα με-

ταβιβαστεί αφενός το σύνολο των ακινήτων της Μπουτά-

ρης, ήτοι των ακινήτων στη Μενεμένη και στο Πικέρμι

Αττικής στον επενδυτή και αφετέρου, το υπόλοιπο ενερ-

γητικό, ήτοι μηχανήματα, μεταφορικά μέσα, εξοπλισμός,

συμμετοχές, απαιτήσεις κ.λπ. της Μπουτάρης στην SSG

Ελληνικά Οινοποιεία Μονοπρόσωπη Α.Ε., έναντι τιμήματος,

το οποίο περιλαμβάνει την ανάληψη από τη Νέα Εταιρεία

υποχρεώσεων ύψους €100.665, την καταβολή από τη

Νέα Εταιρεία ποσού ύψους €915.159 και την καταβολή

από τον επενδυτή ή/και εταιρείας συμφερόντων του που

αυτός θα υποδείξει ποσού ύψους €1.906.000, κατά τα ει-

δικώς οριζόμενα στην συμφωνία.

Το ποσό του τιμήματος θα χρησιμοποιηθεί για την απο-

πληρωμή των οφειλών της Εταιρείας προς τους πιστωτές

της. Αναφορικά με τους όρους αποπληρωμής των πιστωτών

της Εταιρείας, η ως άνω Συμφωνία Εξυγίανσης προβλέπει

τα εξής: Οι οφειλές προς την doValue Greece Ανώνυμη

Εταιρεία Διαχείρισης Απαιτήσεων από Δάνεια και Πιστώσεις

(ως διαχειρίστρια των απαιτήσεων της εταιρείας «CAIRO

NO. 3 FINANCE DESIGNATED ACTIVITY COMPANY»)/Τράπεζα

Eurobank A.E. και INTRUM HELLAS Ανώνυμη Εταιρεία Δια-

χείρισης Απαιτήσεων από Δάνεια και Πιστώσεις (ως δια-

χειρίστρια των απαιτήσεων της εταιρείας «Sunrise I NPL

Finance DAC») συνολικού ύψους €27.507.755 θα εξο-

φληθούν με μία καταβολή ποσού ύψους €1.710.452

εντός πέντε (5) εργασίμων ημερών από την ημερομηνία

ολοκλήρωσης της συναλλαγής και σε κάθε περίπτωση το

αργότερο μέχρι την 31.12.2022 και ανεξαρτήτως τυχόν

ασκηθεισομένων τριτανακοπών ή άλλων τακτικών ή έκτα-

κτων ή οιονεί ενδίκων μέσων.

Οι ανωτέρω πιστώτριες θα λάβουν επίσης το ποσό των

€4.897.229 από τη συμφωνία εξυγίανσης της θυγατρικής

εταιρείας «Ι. Μπουτάρης και Υιός Οινοποιητική ΑΕ».

Οι οφειλές προς την doValue Greece Ανώνυμη Εταιρεία

Διαχείρισης Απαιτήσεων από Δάνεια και Πιστώσεις (ως

διαχειρίστρια των απαιτήσεων της εταιρείας «EAGLE ISSUER

DESIGNATED ACTIVITY COMPANY») συνολικού ύψους

€3.615.847 θα εξοφληθούν με μία καταβολή ποσού

ύψους €233.984 εντός πέντε (5) εργάσιμων ημερών από

την ημερομηνία ολοκλήρωσης της συναλλαγής και το

αργότερο μέχρι την 31.12.2022.

Η ανωτέρω πιστώτρια θα λάβει επίσης το ποσό των

€2.037.760 από τη συμφωνία εξυγίανσης της θυγατρικής

εταιρείας «Ι. Μπουτάρης και Υιός Οινοποιητική ΑΕ».

Οι οφειλές προς το Ελληνικό Δημόσιο και τους Ασφαλι-

στικούς Φορείς θα ικανοποιηθούν κατά 49,8% και 56,4%

αντιστοίχως, ήτοι ποσό ύψους €702.889 και €172.416

αντίστοιχα, λόγω της προνομιακής τους θέσης. Υπόχρεος

καταβολής του ως άνω ποσού είναι η Εταιρεία, μέσω του

ποσού του τιμήματος, η οποία θα αποπληρώσει απευθείας

με μία εφάπαξ τοις μετρητοίς καταβολή, εντός πέντε (5)

εργάσιμων ημερών από την ημερομηνία ολοκλήρωσης

της συναλλαγής και σε κάθε περίπτωση το αργότερο

μέχρι την 31.12.2022. Οποιαδήποτε άλλη απαίτηση δια-

γράφεται ολοσχερώς.

Επιπλέον, ο νέος φορέας θα παράσχει ενδιάμεση χρημα-

τοδότηση ποσού ύψους έως €1 εκατ. προς την Εταιρεία

και τη θυγατρική εταιρεία «Ι. Μπουτάρης και Υιός Οινοποι-

ητική ΑΕ» και εφόσον απαιτηθεί προκειμένου να διασφα-

λιστεί η συνέχιση της επιχειρηματικής τους δραστηριότητας

μέχρι την έκδοση της απόφασης του δικαστηρίου επί της

Συμφωνίας Εξυγίανσης και επί της συμφωνίας εξυγίανσης

της θυγατρικής εταιρείας «Ι. Μπουτάρης και Υιός Οινοποι-

ητική ΑΕ».

Ποτά-Τρόφιμα

Αλλάζει σελίδα ο Μπουτάρης, τα σχέδια εξυγίανσης
Συζητήθηκαν στο Πρωτοδικείο Βέροιας τα σχέδια εξυγίανσης των δύο εταιρειών της Μπουτάρης. Τι προ-

βλέπουν και ποια θα είναι η επόμενη ημέρα της ιστορικής οινοποιίας, που αλλάζει σελίδα υπό την Premia.
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Σε θετικό έδαφος, παρά τις αρχι-
κές εκτιμήσεις, κινήθηκε η ελλη-
νική οινοπαραγωγή για το 2021
σύμφωνα με στοιχεία που ανα-
κοίνωσε το τμήμα Αμπέλου
Οίνου και Αλκοολούχων Ποτών
στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και δη-
μοσιεύει ο Κλαδικός Εθνικός
Αγροτικός Συνεταιρισμός Αμπελο-
οινικών Προϊόντων (ΚΕΟΣΟΕ).
Για το περασμένο έτος, η ελλη-
νική οινοπαραγωγή αυξήθηκε
κατά 8,13%, παρότι η πρώτη εκτί-
μηση που είχε σταλεί στην Επι-
τροπή τον περασμένο
Σεπτέμβριο, προέβλεπε παρα-
γωγή της τάξης των 1.710.400
χιλιολίτρων (πτώση της τάξης του
25,09%).

Σύμφωνα με την οριστική καταγραφή της οινοπα-

ραγωγής, που βασίζεται στις Δηλώσεις Παραγωγής
και Συγκομιδής, η παραγωγή κρασιού στη χώρα

μας ανήλθε στα 2.468.945 χιλιόλιτρα.
Η περισσότερη ποσότητα αφορά τους
οίνους χωρίς γεωγραφική ένδειξη και
φτάνει τα 1.627.959 χιλιόλιτρα ή το
65,93% της συνολικής παραγωγής, ακο-
λουθούν οι οίνοι ΠΓΕ (Προστατευόμενης
Γεωγραφικής Ένδειξης) με 415.886 χι-
λιόλιτρα ή 16,84% της παραγωγής και
οι ποικιλιακοί οίνοι με 222.149 χιλιόλι-
τρα ή 8,9% της συνολικής παραγωγής.

Τέλος, σύμφωνα με την ΚΕΟΣΟΕ:«ο
αριθμός των οινοποιείων (κυρίως μι-
κρών) που πλέον εντάσσεται στην υπο-
χρέωση υποβολής Δηλώσεων
Παραγωγής συνεχώς αυξάνει, ως αποτέ-
λεσμα της ιχνηλάτησης τους από τις κατά
τόπου ΔΑΟΚ, με αποτέλεσμα την ρεαλι-
στικότερη απεικόνιση των μεγεθών της

ελληνικής οινοπαραγωγής».

Διαψεύδει τις «Κασσάνδρες»

η ελληνική οινοπαραγωγή, σημειώνει αύξηση 8,13%

Διάφορα

Παράχθηκαν συνολικά πάνω από 2,4 εκατ. χιλιόλιτρα σύμφωνα με τις Δηλώσεις Παραγωγής και Συγκομιδής.
Υψηλότερο το ποσοστό των οίνων χωρίς γεωγραφική ένδειξη.

Το εμπορικό σήμα είναι η «ταυτότητα» των
υπηρεσιών και των προϊόντων σας και μπο-
ρεί να αποτελείται από οποιαδήποτε σημεία

αρκεί να φέρει διακριτική δύναμη, να μπορεί, δη-
λαδή, να διακρίνει τα προϊόντα και τις υπηρεσίες
σας από τα προϊόντα και τις υπηρεσίες άλλων επι-
χειρήσεων.
Η σύνδεση του εμπορικού σας σήματος με την
ποιότητα στο μυαλό των καταναλωτών και η άμε-
ση συνειρμική παραπομπή αυτών στα ιδιαίτερα
χαρακτηριστικά της επιχείρησής σας, που τη δια-
κρίνουν από τις ανταγωνιστικές και σας δίνουν
προβάδισμα στην αγορά, αποτελεί το άλφα και το
ωμέγα για την εδραίωση, την προώθηση, την επέ-
κταση και, εντέλει, την επιτυχία της επιχείρησής
σας.

Το εμπορικό σήμα μιας επιχείρησης φέρει αυτο-
τελή αξία, αντανακλά την υπεραξία της επιχείρη-
σης, είναι το πολυτιμότερο άυλο περιουσιακό της
αγαθό και, πολλές φορές, αξίζει περισσότερο από
οποιοδήποτε άλλο στοιχείο της επιχείρησης, πά-
γιο ή μη.

Εάν παίρνετε στα σοβαρά την επιχείρησή σας, κα-
θώς και τον χρόνο και την ενέργεια που αφιερώ-
νετε στην ανάπτυξή της, απαιτείται να προχωρή-
σετε στην κατοχύρωση του εμπορικού σας σήμα-
τος, προκειμένου να είστε σε θέση να απολαύετε
της προστασίας που του παρέχει ο νόμος και να
μη βρεθείτε προ εκπλήξεων βλέποντας ανταγωνι-

στές σας να
οικειοποιούν-
ται τη φήμη
και την πελα-
τεία που με
κόπο χτίζετε,
αλλά και
προκειμένου
να του προσ-
δώσετε με-
γαλύτερη
αξία και να
είστε σε
θέση να εκμεταλλευτείτε οικονομικά το περιου-
σιακό σας αγαθό, παρέχοντας, λόγου χάρη, άδει-
ες χρήσης σήματος, στήνοντας δίκτυα franchise
κ.ο.κ. Το εξειδικευμένο δικηγορικό γραφείο εμπο-
ρικών σημάτων OA | YOUR TRADEMARK είναι στη
διάθεσή σας, πάντα σε ετοιμότητα για να προστα-
τεύσει με τον καλύτερο δυνατό τρόπο τα συμφέ-
ροντά σας, να σας παράσχει συμβουλές ανάλογα
με τις ιδιαίτερες ανάγκες της επιχείρησής σας και
να λύσει κάθε απορία σας με γνώση, υπευθυνό-
τητα και διαφάνεια. 

Ολίνα Ανδρουτσοπούλου
Ιδρύτρια & Γενική Διευθύντρια |

Νομική Σύμβουλος – Δικηγόρος LLM |
Εξειδικευμένη Σύμβουλος IP

Tο πρόγραμμα Συμβολαιακής Καλλιέργειας που

υλοποίει η εταιρεία, στο οποίο έχουν ενταχθεί

2.000 Έλληνες παραγωγοί σε 23 νομούς έχουν

ενταχθεί σε αυτό, με αποτέλεσμα το 100% της

μπύρας που παράγει η Αθηναϊκή Ζυθοποιία να

είναι από Ελληνικό κριθάρι. Ειδικότερα «Από το

2008 έχει προμηθευθεί συνολικά 700.000 τόνους

κριθαριού, που σημαίνει περίπου 50.000 το χρόνο

ενώ, αξίζει να σημειωθεί ότι από την έναρξη του

προγράμματος έχει δημιουργήσει προστιθέμενη

αξία €120 εκατ.».

Το πρόγραμμα 
συμβολαιακής

καλλιέργιας 
της Αθηναϊκής

ΓΙΑΤΙ ΝΑ ΚΑΤΟΧΥΡΩΣΩ 
ΤΟ ΕΜΠΟΡΙΚΟ ΜΟΥ ΣΗΜΑ

6936973490    � : info@oayourtrademark.gr 
2130441430   � : www.oayourtrademark.gr          

Πρατηριούχε, φρόντισε

με σύνεση και τόλμη

να κρατηθείς

στην αγορά. Θυμήσου

ότι μετά τη θύελλα έρ-

χεται η γαλήνη...
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Ενημέρωση-επιμελητήρια

Τ
ο Επαγγελματικό Επιμελητήριο Αθηνών, Δικηγορικός Σύλλογος της Αθήνας,

ΓΣΕΒΕΕ και καταναλωτικές οργανώσεις ξεκινούν συνεργασία για τον περιορισμό

των συνεπειών της επιβολής της ρήτρας αναπροσαρμογής που έχει οδηγήσει

σε τεράστιες αυξήσεις στους λογαριασμούς του ηλεκτρικού ρεύματος.

Αυτό είναι το βασικό συμπέρασμα της υβριδικής ενημερωτικής εκδήλωσης που

διοργάνωσε το Επαγγελματικό Επιμελητήριο Αθηνών την Δευτέρα 9/5/2022 και

στην οποία συμμετείχαν ο Πρόεδρος της ΓΣΕΒΕΕ, Γιώργος Καββαθάς, ο Πρόεδρος

του ΔΣΑ, Δημήτρης Βερβεσός, ο Πρόεδρος του ΙΝΚΑ, Γιώργος Λεχουρίτης και ο

νομικός σύμβουλος της ΕΚΠΟΙΖΩ, Βίκτωρας Τσιαφούτης, ενώ τοποθετήθηκαν για

το θέμα εκπρόσωποι διαφόρων επαγγελματικών κλάδων.

Ο Πρόεδρος του ΕΕΑ, Γιάννης Χατζηθεοδοσίου, στην εισαγωγική του τοποθέτηση

τόνισε:

«Μέχρι και πριν από λίγο καιρό, κυβερνητικά στελέχη υποστήριζαν ότι δεν

υπάρχει ο δημοσιονομικός χώρος για άλλες παρεμβάσεις. Τελικά φάνηκε ότι

υπήρχε, απλώς δεν είχε ληφθεί ανάλογη απόφαση. Τώρα, υπό την πίεση των

εξελίξεων και των μεγάλων αυξήσεων που ανατρέπουν τους προϋπολογισμούς

νοικοκυριών και επιχειρήσεων και ασκούν ασφυκτικές πιέσεις, η κυβέρνηση

κατάλαβε ότι δεν μπορεί να μένει μόνο με τις επιδοτήσεις χαμηλών καταναλώσεων»,

ανέφερε ο κ. Χατζηθεοδοσίου και πρόσθεσε:

«Το βασικό ερώτημα που προκύπτει λοιπόν είναι, γιατί έπρεπε να φτάσουμε σε

αυτό το σημείο και να μην έχουν ληφθεί αυτά τα μέτρα αρκετά νωρίτερα. Επίσης

θεωρούμε ότι δεν έχουν δοθεί επαρκείς εξειδικεύσεις και διευκρινίσεις γύρω

από το νέο πλέγμα στήριξης, κυρίως σε ό,τι έχει να κάνει με τις παρεμβάσεις της

κυβέρνησης για την αναστολή της ρήτρας αναπροσαρμογής. Γιατί, για παράδειγμα,

θα πρέπει να περιμένουμε τον Ιούλιο για να τεθεί σε εφαρμογή η συγκεκριμένη

παρέμβαση; Και εφόσον είναι κάτι που όντως θα λειτουργήσει προς όφελος των

καταναλωτών, γιατί δεν συζητάμε τη μονιμοποίηση του μέτρου;».

Ο Πρόεδρος της ΓΣΕΒΕΕ και μέλος της ΔΕ του ΕΕΑ, Γιώργος Καββαθάς, αναφέρθηκε

–μεταξύ άλλων- στην πίεση που ασκείται σε επιχειρήσεις και επαγγελματίες

εξαιτίας των υπέρογκων αυξήσεων και στις δυσκολίες που αντιμετωπίζουν λόγω

του αυξημένου λειτουργικού τους κόστους, ενώ ο Πρόεδρος του ΙΝΚΑ, Γιώργος

Λεχουρίτης, μίλησε για τις ομαδικές αγωγές στις οποίες ήδη προχωρούν κατανα-

λωτικές οργανώσεις.

Ο Πρόεδρος του ΔΣΑ, Δημήτρης Βερβεσός, και ο νομικός σύμβουλος της ΕΚΠΟΙΖΩ,

Βίκτωρ Τσιαφούτης, αναφέρθηκαν μεταξύ άλλων στην τακτική των εταιρειών

ενέργειας σχετικά με την επιβολή της ρήτρας αναπροσαρμογής καθώς στον πο-

λύπλοκο τρόπο υπολογισμού της που ουσιαστικά καθιστά ανέφικτο αυτόν τον

υπολογισμό από ένα καταναλωτή.

Επίσης εξήγησαν ότι ο οικιακός καταναλωτής μπορεί να καλυφθεί μέσω μιας

συλλογικής αγωγής, αλλά επιχειρηματίες, επαγγελματίες, βιοτέχνες και άλλοι

μικρομεσαίοι, δεν καλύπτονται. Για αυτό και πλέον εξετάζεται η λύση της

ομαδικής αγωγής καθώς και η άσκηση ασφαλιστικών μέτρων προκειμένου να

αποφευχθούν διακοπές ηλεκτροδότησης από τους παρόχους.

Εντύπωση προκάλεσαν οι αναφορές συμμετεχόντων σχετικά με το ύψος των αυ-

ξήσεων στους λογαριασμούς του ρεύματος. Ο Πρόεδρος της Ένωσης Εστιατόρων

Εξοχικών και Συναφών Αττικής, Γιάννης Δαβερώνης, επέδειξε έναν λογαριασμό

επαγγελματία ο οποίος «ενώ με τα συνηθισμένα έπρεπε να πληρώσει 4.000€, ο

λογαριασμός ήρθε με ρήτρα αναπροσαρμογής 7.000€, σύνολο 11.000€», με την

ειδοποίηση μάλιστα ότι σε περίπτωση μη καταβολής του συγκεκριμένου ποσού

θα διακοπεί η σύνδεση του, κάτι που τελικά έγινε.

Άλλο χαρακτηριστικό παράδειγμα υπερβολικής χρέωσης αφορούσε λειτουργία

ζαχαροπλαστείου. Συγκεκριμένα είχε κατανάλωση τα Χριστούγεννα 20.000 kWh

και λογαριασμό ρεύματος 2.900€. Όμως τον Ιανουάριο, αν και είχε λιγότερη κα-

τανάλωση και συγκεκριμένα 17.000 kWh, ο λογαριασμός ανήλθε στις 6.100€.

Και οι υπόλοιποι ομιλητές τόνισαν τις δυσκολίες που αντιμετωπίζουν επιχειρήσεις

και επαγγελματίες εξαιτίας της επιβολής της ρήτρας αναπροσαρμογής αλλά και

τις στρεβλώσεις που προκαλεί στην αγορά και τον αυξημένο κίνδυνο για κλείσιμο

επιχειρήσεων.

Ειδικότερα για το θέμα τοποθετήθηκαν ο Οικονομικός Επόπτης του ΕΕΑ, Παναγιώτης

Παντελής, ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας Βιοτεχνών Ζαχαροπλαστών,

Γιάννης Γλύκος, ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας Καταστηματαρχών Κρεοπωλών,

Σάββας Κεσίδης, το μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της Πανελλήνιας

Ομοσπονδίας Ξενοδόχων, Ευγένιος Βασιλικός, ο Πρόεδρος της Ομοσπονδίας Αρ-

τοποιών Ελλάδος, Μιχάλης Μούσιος, ο Πρόεδρος της Ένωσης Βιομηχανιών – Βιο-

τεχνιών Ζαχαρωτών Ελλάδας, Γιάννης Λαγός, ο Πρόεδρος της Ένωσης Μικρομεσαίων

super market Ελλάδος, Γιάννης Πηλίδης.

Οι τρόποι αντίδρασης επιχειρήσεων και επαγγελματιών θα συζητηθούν σε νέα

ενημερωτική εκδήλωση που θα διοργανώσει το Επαγγελματικό Επιμελητήριο

Αθηνών.

«Εκδήλωση Ε.Ε.Α για τη ρήτρα αναπροσαρμογής. Εξετάζονται ομαδικές
νομικές αντιδράσεις από επιχειρήσεις και επαγγελματίες»

Ο
ι παρεμβάσεις που ανακοίνωσε η

κυβέρνηση για την αντιμετώπιση

των ανατιμήσεων στις τιμές του

ηλεκτρικού ρεύματος είναι σίγουρα θε-

τικές. Αυξάνουν τον αριθμό των κατα-

ναλωτών που θα ωφεληθούν, στηρί-

ζονται περισσότερο τα νοικοκυριά και

είναι εμφανής η πρόθεση να σταματήσει

η υπέρογκη επιβάρυνση από τη ρήτρα

αναπροσαρμογής.

Αυτή η εξέλιξη δικαιώνει τις θέσεις του

Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών

που είχε ζητήσει, από την αρχή της

ενεργειακής κρίσης, να δοθεί πολιτική

λύση στο πρόβλημα. Μέχρι και πριν από

λίγο καιρό κυβερνητικά στελέχη υπο-

στήριζαν ότι δεν υπάρχει ο δημοσιονο-

μικός χώρος για άλλες παρεμβάσεις.

Τελικά φάνηκε ότι υπήρχε, απλώς δεν

είχε ληφθεί ανάλογη απόφαση. Τώρα,

υπό την πίεση των εξελίξεων και των

μεγάλων αυξήσεων που ανατρέπουν

τους προϋπολογισμούς νοικοκυριών και

επιχειρήσεων και ασκούν ασφυκτικές

πιέσεις, η κυβέρνηση κατάλαβε ότι δεν

μπορεί να μένει μόνο με τις επιδοτήσεις

χαμηλών καταναλώσεων.

Το βασικό ερώτημα που προκύπτει λοιπόν

είναι γιατί έπρεπε να φτάσουμε σε αυτό

το σημείο και να μην έχουν ληφθεί αυτά

τα μέτρα αρκετά νωρίτερα. 

Επίσης θεωρούμε ότι δεν έχουν δοθεί

επαρκείς εξειδικεύσεις και διευκρινίσεις

γύρω από το νέο πλέγμα στήριξης, κυ-

ρίως σε ότι έχει να κάνει με τις παρεμ-

βάσεις της κυβέρνησης για την αναστολή

–όπως τη χαρακτηρίζει- της ρήτρας ανα-

προσαρμογής. Γιατί, για παράδειγμα, θα

πρέπει να περιμένουμε τον Ιούλιο για

να τεθεί σε εφαρμογή η συγκεκριμένη

παρέμβαση; Και εφόσον είναι κάτι που

όντως θα λειτουργήσει προς όφελος

των καταναλωτών, γιατί δεν συζητάμε

τη μονιμοποίηση του μέτρου;

Καλούμε την κυβέρνηση να ασκήσει με-

γαλύτερη πίεση στην ΕΕ ώστε να γίνει

κατανοητό στους εταίρους ότι δεν μπορεί

να συνεχιστεί αυτή η τακτική κωλυσιερ-

γίας που οδηγεί στα όρια τους τις μι-

κρότερες οικονομίες της Ευρώπης, όπως

είναι η ελληνική. 

Σχετικά με τη φορολόγηση των υπερ-

κερδών των εταιριών ενέργειας, εκτιμώ

ότι θα απαιτηθεί σημαντικό χρονικό διά-

στημα για το πόρισμα της ΡΑΕ. Μέχρι

τότε όμως είναι αναγκαίο να υπάρχουν

εντατικοί έλεγχοι από την πλευρά της

Πολιτείας για να αποτραπούν οι όποιες

πιθανές προθέσεις κερδοσκοπίας.

Τέλος, υπενθυμίζουμε ότι το πρόβλημα

των νοικοκυριών και των επιχειρήσεων

δεν είναι μόνο οι ενεργειακές ανατιμήσεις

αλλά συνολικά το αυξημένο κόστος δια-

βίωσης. Είναι κάτι που φαίνεται και στον

πληθωρισμό που ετοιμάζεται να «τρέξει»

με διψήφιο ποσοστό. Οπότε είναι επιτα-

κτική η ανάγκη να υπάρξουν στοχευμένα

μέτρα και προς αυτή την κατεύθυνση

για αυτό και επαναφέρω την πρόταση

του ΕΕΑ για μείωση του ΦΠΑ από το

13% στο 6%, σε βασικά αγαθά.

Η κοινωνία ήδη υποφέρει από το κύμα

ακρίβειας και μαζί της –ως ζωντανό κομ-

μάτι της- στενάζουν και οι μικρομεσαίες

επιχειρήσεις. Θεωρούμε επιτακτική την

ανάγκη εκπόνησης ενός ολιστικού σχε-

δίου αντιμετώπισης της νέας κρίσης,

ώστε να μην τρέχουμε να διορθώσουμε

κατόπιν εορτής τα κακώς κείμενα.

Γιάννης Χατζηθεοδοσίου

Πρόεδρος Ε.Ε.Α.

Επίτιμος Διδάκτωρ ΠΑ.ΠΕΙ.

Ε.Ε.Α: Χαιρετίζουμε τα μέτρα αλλά απαιτούνται περαιτέρω
διευκρινίσεις και κυρίως άμεση εφαρμογή
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Καταπολέμηση 
οικόσιτων μυγών

Οι μύγες είναι φο-

ρείς πολλών ασθε-

νειών και όπου κά-

θονται δημιουργούν

εστίες μόλυνσης για

τον άνθρωπο και τα

ζώα. Η πιο αποτε-

λεσματική μέθοδος

καταπολέμησης της

μύγας σε κλειστούς και ημιυπαίθριους χώρους είναι η

εφαρμογή ενός φαρμάκου σε μορφή πάστας (χηλός) το

οποίο τοποθετούμε σε επιφάνειες όπως κάτω από τα

τραπέζια και σε γωνίες που μαζεύεται μεγάλος αριθμός

των εντόμων. Η μύγα έλκεται από την δραστική ουσία

του φαρμάκου και ακουμπά στο μέρος όπου έχει γίνει η

επάλειψη. Ο χρόνος δράσης είναι μισό ως ένα λεπτό και

ο θάνατος είναι ακαριαίος. Το μοναδικό «πρόβλημα»

πλέον είναι το μάζεμα των μυγών με τη σκούπα και το

φαράσι από το πάτωμα.

Μυοκτονία
(Καταπολέμηση Τρωκτικών)

Τα τρωκτικά όπως ποντικοί και αρουραίοι

τείνουν να κινούνται με σιγουριά, δηλαδή να

φαίνονται όσο το δυνατόν λιγότερο. Έτσι σε

ένα κτίριο θα περάσουν γρήγορα τον εξωτερικό

χώρο, θα φθάσουν στον τοίχο και θα κινηθούν

παράλληλα σε αυτόν και όταν βρουν άνοιγμα

θα τρυπώσουν μέσα στο κτίριο. Χρειάζεται

λοιπόν να δημιουργήσουμε μία περίμετρο με

δολωματικούς σταθμούς στην μάντρα του οι-

κοπέδου (αν υπάρχει) και μία γύρω από το

κτίριο. Τρώγοντας το τρωκτικό το φάρμακο

μέσα στο «ασφαλές» περιβάλλον του δολωματικού σταθμού φεύγει αναζητώντας νερό

διότι αφυδατώνονται τα εσωτερικά του όργανα. Έτσι πεθαίνει μακριά από τον χώρο του

κτιρίου. Εσωτερικά τοποθετούμε δολωματικούς σταθμούς με κολλώδεις ταινίες στις οποίες

το τρωκτικό κολλάει και δεν μπορεί να περπατήσει.

Απεντόμωση Βαδιστικών Εντόμων 
(Βασική Απεντόμωση)

Η απεντόμωση που αφορά στα βαδιστικά έντομα, όπως κατσαρίδες (εκτός από το ψιλό κατσαριδάκι που παρατηρείται στις

κουζίνες και στα μπάνια), αράχνες, ψαλίδες, σαρανταποδαρούσες κ.α. αποτελεί την βασική και απαραίτητη για κάθε χώρο

εφαρμογή. Ψεκάζοντας γύρω από το κτίριο, μέσα στο βόθρο (αν υπάρχει), στα φρεάτια γενικά, στα σιφώνια (εσωτερικά του

κτίσματος), στους φωταγωγούς, στις ταράτσες, γύρω από τα παράθυρα, στις σκάλες και σε υπόγειους χώρους, όπως απο-

θήκες και λεβητοστάσια, δημιουργούμε μία περίμετρο από την οποία το βαδιστικό έντομο αναγκαστικά πρέπει να περάσει

για να εισέλθει στο χώρο. Το φάρμακο δρα στο νευρικό σύστημα του εντόμου, το οποίο μέσα σε 4-6 ώρες πεθαίνει.

Τι πρέπει να γνωρίζετε για τις απεντομώσεις και
μυοκτονίες στους επαγγελματικούς χώρους

Πάρης Καφεντζής
Γεωπόνος

ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΓΙΑ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΕΣ

Γενικά από την υποχρέωση εφαρμογής διατάξεων

ΑΜΕΑ εξαιρούνται τα κτίρια ,εφόσον:

a. Έχουν μοναδική πρόσβαση σε δρόμο με βαθμί-

δες. 

b. Βρίσκονται σε οικόπεδα με ελάχιστη διαφορά

στάθμης του φυσικού εδάφους στην Ο.Γ. από την επι-

φάνεια του πεζοδρομίου μεγαλύτερη των 2.50μ.

c. όσα υφιστάμενα κτήρια δεν μπορούν να τροπο-

ποιηθούν χωρίς να θιγεί ο φέρων οργανισμός τους.

Κατά τα λοιπά και όσο αφορά την κατασκευή wc

αναπήρων προβλέπονται από τον Ν.4067/12 τα εξής:

-Στα νέα καταστήματα υγειονομικού ενδιαφέρον-

τος (εντός ή εκτός σχεδίου ή οικισμού) στα οποία η

άδεια δόμησης έχει εκδοθεί μετά την 9-4-2012 απαι-

τείται ένας τουλάχιστον χώρος υγιεινής ,έστω και μι-

κτής χρήσης δηλαδή ανδρών και γυναικών, προσβά-

σιμου από ΑΜΕΑ κι όχι λιγότεροι από το 5% του συνο-

λικού πλήθους των χώρων υγιεινής για χρήση κοινού.

Οι παραπάνω χώροι υγιεινής θα συνυπολογίζονται

στο πλήθος των χώρων που επιβάλλονται από άλλες

διατάξεις.

- στα υφιστάμενα καταστήμα-

τα υγειονομικού ενδιαφέροντος

(εντός ή εκτός σχεδίου ή οικι-

σμού) επιβάλλεται να γίνουν οι

απαραίτητες διαμορφώσεις ,

ώστε οι λειτουργικοί τους χώροι

να είναι προσπελάσιμοι από άτο-

μα με αναπηρία ή εμποδιζόμενα

άτομα μέχρι το 2020 (αλλιώς θα

θεωρούνται αυθαίρετα). Επίσης

επιβάλλεται ένα τουλάχιστον WC

Αναπήρων με κοινή χρήση από

άνδρες και γυναίκες. Πιθανή

απαλλαγή προβλέπεται στα κα-

ταστήματα με ανάπτυγμα τραπε-

ζοκαθισμάτων στον εσωτερικό ή

εξωτερικό χώρο με μικτό εμβα-

δόν μικρότερο από 100τ.μ εφό-

σον αυτό προκαλεί δυσανάλογη

επιβάρυνση στους ιδιοκτήτες. 

WC ΑΝΑΠΗΡΩΝ ΣΤΑ ΚΑΤΑΣΤΗΜΑΤΑ

ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟΥ ΕΝΔΙΑΦΕΡΟΝΤΟΣ

Τυπική διάταξη χώρου WC ΑΜΕΑ βρίσκουμε στις οδηγίες «Σχεδιάζοντας για όλους» του ΥΠΕΚΑ
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Θέματα

Μετά από ένα ξέφρενο

βράδυ με φίλους ξυπνήσα-

τε με βαρύ κεφάλι, κακή

διάθεση, ανακατωσούρα,

προβλήματα στο στομάχι

και χωρίς να θυμάστε όλα

όσα έγιναν; Κατά πάσα πι-

θανότητα ήπιατε περισσό-

τερο από όσο αντέχατε. Αν

όμως ήπιατε μόνο ένα πο-

τηράκι και έχετε συμπτώ-

ματα που εμφανίζονται

μόνο μετά από υπερβολική κατανάλωση αλ-

κοόλ τότε πιθανόν το ποτό σας να ήταν «μπόμ-

πα».

Ακολουθήστε τα παρακάτω κόλπα για να

ανακαλύψετε το ύποπτο ποτό:

*Αν σας αρέσει να βάζετε στο ποτό σας ανα-

ψυκτικό καλό είναι να το αποφεύγετε γιατί

κάτι τέτοιο θα το αλλοιώσει και δε θα μπορέ-

σετε να καταλάβετε με τη βοήθεια της μύτης

και του ουρανίσκου αν είναι «μπόμπα» ή όχι.

Πάρτε το λοιπόν σκέτο και πιείτε το. Αν η γεύ-

ση του δε θυμίζει το ποτό που σας αρέσει να

πίνετε ή όταν το ήπιατε κάηκε ο λαιμό σας,

τότε είναι κακό σημάδι.

*Αν είστε παρέα προτιμήστε να παραγγείλετε

μπουκάλι. Αφού σας το φέρουν βάλτε στα πο-

τήρια σας. Πριν πιείτε κλείστε το μπουκάλι με

το περιεχόμενο

που έχει απομείνει

και κουνήστε το

καλά. Αν το περιε-

χόμενο του μπου-

καλιού για να ξα-

ναβρεί την καθα-

ρότητα του αργή-

σει πάνω από λίγα

δεύτερα τότε

κατά πάσα πιθα-

νότητα δεν είναι

και ό,τι καλύτερο για να το πιείτε.

*Το ίδιο κάντε και σε περίπτωση που έχετε

παραγγείλει ένα ποτήρι ποτό. Βάλτε την παλά-

μη σας πάνω και κουνήστε το δυνατά. Πιείτε

μια μικρή γουλιά και αν αισθανθείτε ότι σας

καίει στο λαιμό αλλά και αργήσει να καθαρίσει

τότε μάλλον είναι «μπόμπα».

*Αν παραγγείλετε μπουκάλι κοιτάξτε την ετι-

κέτα στο πίσω μέρος για να δείτε αν είναι η

ίδια εταιρία που εισάγει το μπουκάλι όπως

αυτή που αναγράφεται στα μπουκάλια που έχε-

τε στο σπίτι ή έχετε δει άλλες φορές. Ακόμη

και εάν πάρετε ένα ποτήρι ποτό μπορείτε να

ζητήσετε από τον σερβιτόρο να σας δείξει το

μπουκάλι. Έτσι θα καταλάβετε αν σας σερβί-

ρουν αυθεντικό ή αγνώστου προελεύσεως

ποτό και πιθανώς νοθευμένο.

Προσοχή στα μπουκάλια που δεν είναι
σφραγισμένα

Σύμφωνα με τους ειδικούς, το τι περιλαμβά-
νει ένα ποτό «μπόμπα» ως μείγμα νοθείας
ποικίλλει, όπως και οι παρενέργειες που
αυτό προκαλεί σε εκείνον που θα το κατανα-
λώσει.
Οπως δηλώνει  ο καθηγητής Ψυχιατρικής του Εθνικού
και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών Ιωάννης
Α. Λιάππας: «Τα νοθευμένα ποτά μπορεί να καταστρέ-
ψουν τον οπτικό νευρικό ιστό και να προκαλέσουν τύ-
φλωση, καθώς και να προξενήσουν τοξικές βλάβες
σε ζωτικά όργανα, όπως είναι τα νεφρά, η καρδιά, το
πάγκρεας και το συκώτι. Το πιο απλό είναι κανείς να
πάθει μια δηλητηρίαση και να έχει βαρύ κεφάλι και
το χειρότερο να πεθάνει. Οι ζημιές που προκαλούνται
στον ανθρώπινο οργανισμό εξαρτώνται από την πο-
σότητα νοθείας, τις συνυπάρχουσες ουσίες στο ποτό
''μπόμπα'', την ποσότητα που θα καταναλωθεί αλλά
και την ευαισθησία του ατόμου».

Σε μαγαζιά τα οποία ο πελάτης δεν γνωρίζει θα πρέ-
πει να επιλέγει ποτά που είναι δύσκολο να νοθευ-
τούν, όπως είναι η μπίρα, ή να ζητά να ανοίγεται η
φιάλη  μπροστά του (φωτογραφία αρχείου)                
Οπως σημειώνει «το οινόπνευμα το οποίο καταναλώ-
νουμε είναι η αιθυλική αλκοόλη. Μια συχνή ουσία
νοθείας είναι το λεγόμενο μπλε οινόπνευμα ή αλλιώς

μεθυλική αλκοόλη ή μεθανόλη. Η μεθανόλη, ανάλο-
γα με την ποσότητα που θα καταναλωθεί και με τι άλ-
λες ουσίες έχει αναμειχθεί, μπορεί να οδηγήσει μέχρι
και στον θάνατο». Σύμφωνα με τον καθηγητή Ιωάννη
Α. Λιάππα «οι βλάβες που προκαλούνται είναι συνή-
θως μόνιμες». Τι να παραγγέλνουν;
«Οι νέοι και όχι μόνο θα πρέπει να αποφεύγουν τα
ποτά τα οποία δεν προέρχονται από σφραγισμένα
μπουκάλια. Τα ποτά τα οποία νοθεύονται είναι συνή-
θως εκείνα που είναι ακριβά. Σε μαγαζιά τα οποία
κάποιος δεν γνωρίζει θα πρέπει να επιλέγει ποτά που
είναι δύσκολο να νοθευτούν, όπως είναι η μπίρα, ή
να ζητά να ανοίγεται η φιάλη μπροστά του. Εάν κά-
ποιος καταναλώσει ένα ποτό που του φανεί ύποπτο
στη γεύση ή στο χρώμα, θα πρέπει να σταματήσει να
το πίνει. Σε κάθε περίπτωση, εάν αισθανθεί την παρα-
μικρή αδιαθεσία θα πρέπει να επισκεφθεί αμέσως
ένα εφημερεύον νοσοκομείο» συνιστά ακόμη, επιση-
μαίνοντας ότι εξίσου επικίνδυνη με τα ποτά «μπόμπες»
μπορεί να αποδειχθεί και η υπερβολική κατανάλωση

ΠΩΣ ΓΙΝΕΤΑΙ Η ΝΟΘΕΙΑ ΣΤΑ ΠΟΤΑ

Πως θα καταλάβετε 
ένα πότο «μπόμπα»; Η απάντηση που δίνουν οι επιστήμονες είναι η δεύτερη.

Οι γυναίκες έχουν μικρότερη αντοχή στο οινόπνευμα από

ότι οι άντρες για 2 απλούς λόγους. Η γυναίκα έχει μικρή

ποσότητα του ενζύμου ADH το οποίο χρησιμεύει στον κα-

λύτερο μεταβολισμό του αλκοόλ. Κάτι τέτοιο έχει ως

αποτέλεσμα όταν μια γυναίκα πίνει την ίδια ποσότητα πο-

τού με έναν άντρα να απορροφάται μεγαλύτερη ποσότη-

τα οινοπνεύματος στο αίμα σε σχέση με τον άντρα. Ακόμη

η γυναίκα έχει μικρότερο βάρος και μικρότερη ποσότητα

νερού στο σώμα και έτσι το οινόπνευμα διαλύεται πιο δύ-

σκολα.

Φάρμακα και αλκοόλ: Οι συνέπειες...
Αν λαμβάνετε φαρμακευτική αγωγή δεν πρέπει σε καμία

περίπτωση να καταναλώσετε αλκοόλ. Κάτι τέτοιο μπορεί

να εξασθενίσει ή και να εξουδετερώσει την ισχύ του φαρ-

μάκου αλλά και να δημιουργήσει περαιτέρω προβλήματα

υγείας. Αν για παράδειγμα λαμβάνετε αντιβίωση και κατα-

ναλώσετε μεγάλη ποσότητα αλκοόλ τότε πιθανά συμ-

πτώματα είναι οι πονοκέφαλοι, εμετοί αλλά και επιληπτι-

κοί σπασμοί. Αν λαμβάνετε αντιισταμινικά μπορεί να εμ-

φανίσετε μεγαλύτερη επιθυμία για ύπνο. Τέλος αν λαμ-

βάνετε φάρμακα για διαβήτη μπορεί να σας προκληθεί

υπογλυκαιμία.

Γιατί μεθάμε περισσότερο όταν προσθέτουμε αναψυκτικό;
Όσοι προτιμούν να πιουν το ποτό τους συνοδεία...αναψυ-

κτικού τότε βάζουν ένα λιθαράκι για πιο γρήγορο μεθύσι.

Το αναψυκτικό «καλύπτει» την έντονη γεύση και μυρωδιά

του αλκοόλ και έτσι μας οδηγεί να πίνουμε περισσότερο.

Ακόμη με το αναψυκτικό μεθάμε πιο γρήγορα γιατί με τα

διττανθρακικά που έχει ( για να βγάζουν αφρό) έχουν ως

αποτέλεσμα να απορροφάται ταχύτερα το αλκοόλ στον

οργανισμό μας.

Ποιος μεθάει πιο εύκολα, 

Ο άνδρας ή η γυναίκα;

Ε
πιστήμονες στην Ελβετία, μεταξύ των οποίων

ένας διακεκριμένος Έλληνας ερευνητής της

διασποράς, δημιούργησαν φορητή συσκευή

«τσέπης» που -σε συνδυασμό με μια εφαρμογή

«έξυπνου» κινητού τηλεφώνου- μπορεί να ανιχνεύ-

σει άμεσα τα επίπεδα μεθανόλης στα αλκοολούχα

ποτά και έτσι να αποκαλύψει αν αυτά έχουν νοθευ-

τεί.

Μια παλαιότερη με την ονομασία Clear Drink υπάρ-

χει ήδη ως πατέντα.

Η μεθανόλη είναι ένα φθηνό βιομηχανικό προϊόν,

παράγωγο του πετρελαίου, που -μεταξύ άλλων-

χρησιμοποιείται για τη νόθευση των αλκοολούχων

ποτών σε όλο τον κόσμο (και στην Ελλάδα), κρύ-

βοντας θανάσιμους κινδύνους για τους ανυποψία-

στους πότες. Μερικές φορές η νόθευση φθάνει σε

ποσοστό 50% του όγκου του ποτού, κάτι που απο-

φέρει μεγάλα κέρδη σε όσους εμπλέκονται στη νο-

θεία. Είναι επίσης δυνατό η μεθανόλη να συσσω-

ρευτεί στα αλκοολούχα ποτά όχι σκόπιμα, αλλά

μέσω ακατάλληλης ζύμωσης ή απόσταξης των πο-

τών.

Μέχρι σήμερα η μέθοδος ανίχνευσης της μεθανό-

λης είναι μέσω της χρωματογραφίας υγρού, μιας

εργαστηριακής τεχνικής που διαχωρίζει και μετρά

τις διαφορετικές χημικές ουσίες μέσα σε ένα υγρό

μείγμα. Όμως η εν λόγω μέθοδος είναι χρονοβόρα

και δαπανηρή.

Οι ερευνητές του ελβετικού Ομοσπονδιακού Ινστι-

τούτου Τεχνολογίας (ΕΤΗ) της Ζυρίχης, με τη συμ-

μετοχή του καθηγητή Σωτήρη Πρατσίνη, ανέπτυξαν

μια φθηνή φορητή και «έξυπνη» συσκευή ανίχνευ-

σης που επιτρέπει τον γρήγορο εντοπισμό μεθανό-

λης και αιθανόλης σε ένα αλκοολούχο ποτό. Η συ-

σκευή βασίζεται σε ένα νέο αισθητήρα που απορ-

ροφά τα αέρια του ποτού και τα αναλύει άμεσα. Στη

συνέχεια στέλνει τα αποτελέσματα σε κινητό τηλέ-

φωνο με μια ειδική εφαρμογή (app) και αμέσως

στην οθόνη εμφανίζεται προειδοποίηση για νόθευ-

ση, αν αυτή εντοπιστεί. Ο έλεγχος της συσκευής

σε 89 αλκοολούχα ποτά έδειξε ότι λειτουργεί με

μεγάλη ακρίβεια επί μήνες.

Ο Σωτήρης Πρατσίνης είναι καθηγητής χημικής μη-

χανικής και επιστήμης των υλικών στο ΕΤΗ από το

1998. Σπούδασε στο Τμήμα Χημικών Μηχανικών

του Αριστοτελείου Πανεπιστημίου Θεσσαλονίκης

και πήρε το διδακτορικό του από το Πανεπιστήμιο

της Καλιφόρνια-Λος Άντζελες (UCLA) το 1985,

ενώ υπήρξε καθηγητής στο Πανεπιστήμιο του Σιν-

σινάτι έως το 2000. Έχει σημαντική ερευνητική

δραστηριότητα και έχει συμβάλει στη δημιουργία

τεσσάρων εταιριών-τεχνοβλαστών (spinoffs).

Συσκευή τσέπης που εντοπίζει τα ποτά «μπόμπες»
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Ο δεκάλογος του καταναλωτή

1.Αλλο οξύτητα άλλο οξείδωση. Η τιμή της
οξύτητας έχει να κάνει με την κατάσταση του
καρπού και το πώς διακινείται έως ότου φθά-
σει στο ελαιοτριβείο. Η οξείδωση πάλι με το
πόσο έρχεται σε επαφή με το οξυγόνο το προ-
ϊόν αφού ο καρπός πολτοποιηθεί και μεταβλη-
θεί σε ελαιόμαζα.

2.Τα ελαιόλαδα που δεν θα μπορέσουν να
πάρουν τον τίτλο «εξαιρετικό παρθένο» ή έστω
«παρθένο» λόγω κάποιων σοβαρών ελαττωμά-
των, τα παραλαμβάνουν κάποιες βιομηχανίες
που κατεβάζουν την οξύτητα με χρήση χημικών
και την οσμή με τη χρήση φίλτρων. Ανεβάζουν
τη θερμοκρασία ως και 220 βαθμούς και βγαί-
νει ένα ουδέτερο προϊόν. Το αναμειγνύουν με
5%-10% εξαιρετικό παρθένο ελαιόλαδο και
στη συσκευασία γράφουν πρώτο αυτό, αν και
βρίσκεται σε πολύ μικρότερη ποσότητα.

3.Τηγανίζουμε όσο χρειάζεται, με ελαιόλαδο
και όχι με σπορέλαια (που τα χρησιμοποιούν
στις ξένες κουζίνες επειδή εκεί δεν είχαν ελαι-
όλαδο), όπως προπαγανδίζουν διάφοροι σεφ,
φυλαγμένα άλλωστε σε διάφανα δοχεία και
συχνά νοθευμένα.

4.Ενα ελαιόλαδο καλής ποιότητας αντέχει να
χρησιμοποιηθεί στο τηγάνισμα ως και πέντε
φορές κατά τον κ. Φραντζολά. Δεν θέλει να

ακούει καν για τα διάφορα σπορέλαια, που
όπως λέει δεν διαθέτουν καθόλου αντιοξειδω-
τικά, όπως είναι οι πολυφαινόλες και έτσι ταγκί-
ζουν αμέσως μόλις θερμανθούν.

5.Επίσης δεν προτείνει να μαγειρεύουμε με πυ-
ρηνέλαιο αλλά το προτιμά σε κάθε περίπτωση
από τα σπορέλαια.

6.Πρέπει να είμαστε επιφυλακτικοί απέναντι
στα λάδια που διατίθενται σε διαφανείς συ-
σκευασίες, όσο καλοσχεδιασμένα και αν είναι.
Οπως παρατηρεί ο κ. Φραντζολάς: «Η χλωρο-

φύλλη στο φως δρα οξειδωτικά για το ελαι-
όλαδο και σε λίγο χρόνο το οξειδώνει. Και
εμείς θέλουμε να αγοράζουμε λάδι, όχι κολό-
νια».

7.Οι παλιές μυλόπετρες, που καθαρίζονται πιο
δύσκολα και πιο σπάνια, δεν δίνουν καλύτερο
λάδι από ό,τι μπορούμε να πάρουμε στα σύγ-
χρονα ελαιοτριβεία. Το ελαιόλαδο που εξάγε-
ται σε σύγχρονα ελαιοτριβεία τριών ή δύο
φάσεων είναι πικρότερο από εκείνο των πέτρι-
νων μύλων και το προτιμούμε ακριβώς γι' αυτό
τον λόγο. Επίσης η μακρόχρονη μάλαξη και οι

υψηλές θερμοκρασίες μειώνουν την πικράδα
διότι το ζεστό νερό αυξάνει τη διαλυτότητα των
γλυκοζιτών. Το διφασικό φυγοκεντρικό σύ-
στημα είναι προτιμότερο διότι παράγει ελαι-
όλαδα με εντονότερη πικρή γεύση αφού στο
τριφασικό έχουμε επίσης διοχέτευση νερού
κατά τη διαδικασία. Και εμείς θέλουμε όσο γί-
νεται περισσότερη πικράδα και κάψιμο στον
λαιμό.

8. Η ελαιοποίηση θα πρέπει να ξεκινάει γύρω
στις 20 - 25 Οκτωβρίου και όχι ακόμη και μετά
τον Νοέμβριο, επειδή έχει επικρατήσει η
άποψη πως όσο πιο πολύ ωριμάσουν οι ελιές
τόσο θα είναι αυξημένη η απόδοσή τους σε
λάδι. Στην Ιταλία οι περισσότεροι παραγωγοί
αρχίζουν από τα μέσα Οκτωβρίου ή ακόμη και
από την 1η Οκτωβρίου.

9. Οσο μένει το λάδι χάνει τα ωφέλιμα συστα-
τικά του, όπως κατέδειξε μελέτη που έγινε πριν
από τέσσερα χρόνια: π.χ. στις 22.10, οι πολυ-
φαινόλες ήταν 440 mgr/Kgr και μέσα σε 40
ημέρες, στις 3.12, είχαν πέσει στα 209
mgr/Kgr.

10.Υπάρχουν ακόμη και στο ράφι του υπερμ-
πακάλικου καλά, φθηνά «εξαιρετικά παρθένα»
ελαιόλαδα, ενώ τα ξένα πωλούνται σε τιμές
που αυτό τον καιρό δίκαια μας φαίνονται δυ-
σβάστακτες.
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ΔΙΑΤΡΟΦΗ

Μόλις το 10% των Ελλήνων γνωρίζει ότι η επαρκής ημερήσια ποσότητα νερού από
όλες τις πηγές, συμπεριλαμβανομένων των τροφίμων και των ροφημάτων, είναι
περίπου 2 λίτρα για τις γυναίκες και 2,5 λίτρα για τους άνδρες, ενώ περίπου το 20%
των γυναικών και το 35% των ανδρών προσλαμβάνει λιγότερο νερό απ’ αυτό που
συνιστά η Ευρωπαϊκή Αρχή Ασφάλειας Τροφίμων (EFSA).

Αυτά τα δεδομένα προκύπτουν από επιστημονική μελέτη σχετικά με την ενυδάτωση την

οποία εκπόνησε η Μονάδα Διατροφής του Ανθρώπου του Τμήματος Επιστήμης και Τεχνολογίας

Τροφίμων του Γεωπονικού Πανεπιστημίου Αθηνών (ΓΠΑ) με επικεφαλής την επίκουρη

καθηγήτρια κυρία Μαρία Καψοκεφάλου και τον αναπληρωτή καθηγητή κ. Αντώνη Ζαμπέλα.

Στόχος της μελέτης είναι να εκτιμηθεί η πρόσληψη και η απώλεια νερού στον ελληνικό

πληθυσμό, καθώς δεν υπάρχουν προηγούμενα δεδομένα από την Ελλάδα, και να διερευνηθεί

το επίπεδο ενημέρωσης του κοινού σχετικά με την επαρκή πρόσληψη νερού, η οποία όταν

δεν καλύπτεται, μπορεί να οδηγήσει σε ήπια αφυδάτωση.

Ακόμα και ήπιας μορφής αφυδάτωση μπορεί να προκαλέσει πονοκεφάλους, κόπωση, εξα-

σθένιση αντανακλαστικών, μείωση δυνατότητας λήψης αποφάσεων, συντονισμού και συγ-

κέντρωσης.

Σύμφωνα με επίσημα επιστημονικά στοιχεία της EFSA, το 80% της ημερήσιας πρόσληψης

νερού πρέπει να προέρχεται από πόσιμο νερό, χυμούς, αναψυκτικά, καφέ, τσάι, ΚΛΠ και το

20% από στερεά τρόφιμα, κυρίως από φρούτα και λαχανικά.

«Το καλοκαίρι είναι δυσκολότερο να καλύψουμε τις ανάγκες μας σε νερό απ’ ότι το

χειμώνα, αφού το ποσοστό «αφυδατωμένων» ανθρώπων το καλοκαίρι είναι κατά 8% υψηλότερο

απ’ ότι το χειμώνα, ενώ οι απώλειες νερού, κυρίως σε ιδρώτα, το καλοκαίρι είναι περίπου

38%», λέει η κυρία Καψοκεφάλου.

Η σημασία και τα οφέλη της ενυδάτωσης
Το νερό μεταφέρει θρεπτικές ουσίες και αποβάλλει τις άχρηστες ουσίες από τον οργανισμό,

ενώ βοηθά στη ρύθμιση της θερμοκρασίας του σώματος, με τη μεταφορά της θερμότητας

από τους ενεργούς ιστούς στο δέρμα αλλά και της ψύξης του σώματος μέσω της εφίδρωσης.

Τα οφέλη της σωστής ενυδάτωσης είναι πολλά για τη συνολική υγεία καθώς κάθε κύτταρο

του σώματός μας έχει ανάγκη τo νερό. Η ενυδάτωση είναι παράγοντας – κλειδί στις πιο

βασικές λειτουργίες του σώματος όπως του εγκεφάλου, της καρδιάς, των νεφρών, των μυών

και του δέρματος.

Ρυθμίζει λειτουργίες όπως την αρτηριακή πίεση, τη θερμοκρασία του σώματος, την πέψη.

Υψηλότερη πρόσληψη νερού μπορεί να απαιτείται κατά την άσκηση και κατά τις θερμές

ημέρες του έτους. Οι ευαίσθητες ομάδες, παιδιά και ηλικιωμένοι, αλλά και οι έγκυες και οι

γυναίκες που θηλάζουν, χρειάζεται να προσέχουν ιδιαίτερα την επαρκή ενυδάτωση..

Μύθοι και αλήθειες για το λάδι
Βασικό συστατικό της διατροφής μας, το ελαιόλαδο συχνά πρωταγωνιστεί σε

διατροφικούς μύθους. Τι πρέπει να γνωρίζουμε

“Έχω έναν πονοκέφαλο… Μή-
πως έχεις μαζί σου μία μπίρα;”
Κάπως έτσι φανταζόμαστε να
αντιμετωπίζουμε πολύ σύντομα
τον πονοκέφαλο, αφού σύμ-
φωνα με έρευνες του Πανεπι-
στημίου του Bristol, η μπίρα
είναι το καλύτερο παυσίπονο!
Έχουν υποστηρίξει μάλιστα πως
δύο μπίρες μπορεί να είναι
σχεδόν ένα τέταρτο πιο δρα-
στικές σε σχέση με τα κοινά
παυσίπονα!
Πιο συγκεκριμένα και σύμφωνα
με όσα παρατηρήθηκαν στην
έρευνα, μια μικρή περιεκτικό-
τητα αλκοόλ της τάξεως του
0.08% στον οργανισμό μπορεί
συμβάλει σε μια μικρή αύξηση
του κατώτατου ορίου πόνου και
σε μια μέτρια έως μεγάλη μεί-
ωση της έντασης του πόνου.
«Βρήκαμε ισχυρές ενδείξεις ότι
το αλκοόλ είναι ένα αρκετά
αποτελεσματικό παυσίπονο, σε
βαθμό που μπορεί να συγκριθεί
κατά κάποιο τρόπο και με οπιοειδή
φάρμακα, ενώ οι επιδράσεις του σε
αρκετές περιπτώσεις είναι πιο ισχυρές
από αυτές της παρακεταμόλης. Αν μπο-
ρούσαμε να δημιουργήσουμε ένα φάρ-
μακο χωρίς τις βλαβερές παρενέργειες

ίσως και να πετυχαίναμε ένα καλύτερο
αποτέλεσμα από όσα κάνουν τα παυ-
σίπονα που κυκλοφορούν αυτή τη στιγ-
μή στην αγορά», δήλωσε ο Dr Trevor
Thompson, καθηγητής του Πανεπιστήμιο
του Bristol.

Έρευνα: H μπίρα είναι το
καλύτερο παυσίπονο!

Οι Ελληνες δεν ξέρουν
πόσο νερό πρέπει να πίνουν
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Έστω ότι έχουμε προσδιορίσει ένα κατάστημα το οποίο μας αρέσει ως προς τη θέση του και την τιμή του ενοικίου. Τα επόμενα βή-

ματα  που  πρέπει να κάνουμε πριν υπογράψουμε το μισθωτήριο είναι : 

Να δούμε αν επιτρέπεται  η συγκεκριμένη

χρήση στην περιοχή του ενδιαφέροντος μας

από το ρυμοτομικό σχέδιο (χρήση γης από

πολεοδομία).

Ζητούμε το απόσπασμα του ρυμοτομικού

σχεδίου και του όρους δόμησης της περιοχής.

Προσοχή χρειάζεται μήπως  βρισκόμαστε σε

ειδικές περιοχές (πχ. Ιστορικό Κέντρο ) που

θα απαιτήσουν ειδικές εγκρίσεις.

Θα πάρουμε αντίγραφα του στελέχους της

τελευταίας οικοδομικής άδειας που έχει εκδοθεί

για το συγκεκριμένο ακίνητο καθώς και σχεδία

κατόψεων,  τομών όψεων και διαγράμματος

κάλυψης, μελέτη θερμομόνωσης  και μελέτη

πυρασφαλείας αν υπάρχουν.

Αναζητούμε νομιμοποιήσεις – τακτοποιήσεις

που έχουν γίνει για το συγκεκριμένο ακίνητο.

Ρωτούμε στα αυθαίρετα αν υπάρχει έκθεση

αυτοψίας και επιβεβλημένο πρόστιμο στο κα-

τάστημα αυτό. 

Με βάση αυτά τα στοιχεία και με τη βοήθεια

ειδικού μηχανικού  θα προσδιορίσουμε αν

υπάρχουν πολεοδομικά  προβλήματα που μπο-

ρεί να είναι αποτρεπτικά στη μίσθωση του

ακινήτου. Τέτοια  προβλήματα είναι στοές ,

προσκυρώσεις ,αυθαίρετα τμήματα, ρυμοτο-

μούμενα  ακίνητα ,διατηρητέα κτίρια, κατα-

στήματα  που θέλουν αλλαγή χρήσης ή έκδοση

οικοδομικής άδειας  ,εξασφάλιση θέσεων στάθ-

μευσης , πως θα γίνει η μελέτη πυρασφάλειας

( μέσω ή έκτος πολεοδομίας), έκδοσης  ενερ-

γειακού πιστοποιητικού . Ο τύπος και το είδος

της άδειας δόμησης αν χρειάζεται και πολλά

άλλα.

Εξετάζεται η δυνατότητα αν μπορεί για ορι-

σμένες χρήσεις να κατασκευαστεί καμινάδα

και σε σχέση με τα διπλανά κτήρια η δημιουργία

ιστού κ.λπ.

Σε πολλές περιπτώσεις εξετάζεται η από-

σταση του καταστήματος από σχολεία ,εκ-

κλησίες κλπ. 

Επίσης αναγκαία πολλές φορές είναι η κυ-

κλοφορική σύνδεση ή το απαλλακτικό της .

Οδηγίες για το τι προσέχουμε
πριν νοικιάσουμε ένα χώρο που προορίζεται για κατάστημα υγειονομικού ενδιαφέροντος

Α. Από την πολεοδομία:
1.  Εφόσον το κατάστημα στεγάζεται σε χώρο

οριζόντιας ιδιοκτησίας, υπεύθυνη δήλωση του δια-

χειριστή της πολυκατοικίας, ή, εν ελλείψει ή άρνησης

αυτού, του ιδιοκτήτη του χώρου, στον οποίο θα εγ-

κατασταθεί το κατάστημα, στην οποία δηλώνεται

ότι ο Κανονισμός της Πολυκατοικίας ή εν ελλείψει,

η πλειοψηφία των ιδιοκτητών των στεγαζόμενων

στο ίδιο κτίριο διαμερισμάτων, μη συμπεριλαμβα-

νομένων των λοιπών χώρων, (καταστημάτων, βοη-

θητικών χώρων κ.λπ.) δεν απαγορεύει τη χρήση

του χώρου τούτου για τη λειτουργία του υπό ίδρυση

καταστήματος.

2. Αν έχουμε ανάπτυξη τραπεζοκαθισμάτων σε

πρασιά θα πρέπει να έχουμε δικαίωμα ή να εξα-

σφαλίσουμε το δικαίωμα αποκλειστικής χρήσης του

τμήματος αυτού της πρασιάς .

3. Παλαιότερες άδειες λειτουργίας  του καταστή-

ματος .(Για τα καταστήματα που λειτουργούσαν

πριν το 1985)

Β. Από τον ιδιοκτήτη:

1. Θα πάρουμε τα χαρτιά που απαιτούνται για την

ίδρυση  και λειτουργία  του συγκεκριμένου κατα-

στήματος  καθώς και τα χαρτιά προέλεγχου.

2. Θα πρέπει να ρωτήσουμε αν υπάρχει αναστολή

στην έκδοση αδειών τέτοιων καταστημάτων.

3.Θα κάνουμε τον προέλεγχο  και πιθανόν να

χρειαστούμε προσύμφωνο μίσθωσης  με βοήθεια

από δικηγόρο.

4. Αναζήτηση αν υπάρχουν οφειλές στο Δήμο. 

Γ. Από το Δήμο:

ΤΗΝ ΣΕΛΙΔΑ ΕΠΙΜΕΛΕΙΤΑΙ: ο Γιάννης Ψάρης Πολιτικός Μηχανικός- Υπεύθυνος αδειοδοτήσεων  καταστημάτων υγειον. ενδιαφέροντος

1. Προσαρμογή της μελέτης πυ-

ρασφάλειας

2. Δυνατότητα αποκλίσεων

3. Νομοθεσία για χρήση αερίου

και δυνατότητα προσαρμογής στην

υφιστάμενη κατάσταση.

Ε. Από τον 

αντίστοιχη

Πυροσβεστική

Υπηρεσία

και νομοθεσία:

Ο Ειδικευμένος μηχανικός θα πρέπει να αναζητήσει και

πολλές φορές να έρθει σε επαφή με το υγειονομικό:

Τις προδιαγραφές για τη συγκρότηση (υποχρεωτικοί χώροι ,

wc πελατών , wc προσωπικού, wc αναπήρων, προσπελασιμότητα

αναπήρων)  και τη δυναμικότητα σε τραπεζοκαθίσματα.

Τον αντίστοιχο οδηγό υγιεινής ή μελέτη Haccp και διαγράμματα

ροής εργασιών .

Το χαρακτηρισμό του καταστήματος ανάλογα με τα προσφε-

ρόμενα προϊόντα.

Υποχρέωση ηχομόνωσης και αδειών για χρήση μουσικής και

μουσικών οργάνων.

Υποχρεώσεις εκπαίδευσης προσωπικού και επαγγελματικά

διπλώματα 

Υποχρεώσεις διάθεσης αποβλήτων και περιβαλλοντολογικές

μελέτες.

Δ. Από την Υγειονομική

Υπηρεσία- Αστυκτηνιατρική

υπηρεσία και νομοθεσία:

Όλα αυτά και πολλά άλλα  

είναι σημαντικά ώστε 

να μη βρεθούμε εκτεθειμένοι

και σίγουρα απαιτούν 

άτομα  που γνωρίζουν το

χειρισμό τέτοιων υποθέσεων

(Μηχανικούς και Δικηγόρους).

ΕΝΗΜΕΡΩΣΗ ΓΙΑ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΕΣ

ENOIKIAZETAI


